
BIJLAGE 1: Bevindingen onderzoek Bomen Sonsbrug (datum onderzoek: 22 en 23 
december 2021) 

Het boomtechnisch adviesbureau Tree-o-logic heeft op 22 en 23 december 2021 voor 
gemeente West Betuwe een boomveiligheidscontrole (BVC) uitgevoerd. 

Aanleiding voor het onderzoek waren de meldingen en zorgen over de gezondheid van de 
bomen.
Uit de boomveiligheidscontrole van de AVRI blijkt dat de bomen in goede conditie zijn en 
nog een lange toekomstverwachting hebben. De bomen staan op de planning om gekapt 
te worden, maar het komende half jaar moeten er nog onderzoeken voor de wet 
natuurbescherming worden uitgevoerd. Aangezien er twijfels zijn over de veiligheid en 
gezondheid van de bomen heeft Tree-o-logic in opdracht van de gemeente een extra 
boomveiligheidscontrole uitgevoerd om te kijken welke maatregelen nodig zijn om de 
veiligheid te waarborgen.

De resultaten van de boomveiligheidscontroles (BVC) worden bijgehouden in het 
beheersysteem met daaraan gekoppeld de geadviseerde maatregelen. Van de controle is 
geen afzonderlijk rapport opgesteld, maar een puntsgewijs advies met bevindingen.

Wat opviel bij de boomveiligheidscontrole (BVC)
Bijna alle bomen hebben takbreuk gehad, terwijl de bomen nog niet eens zo oud zijn 

(ca. 30 jaar). Het zijn slappe kronen waar heel gemakkelijk hout uitbreekt. Ligt dit 
aan de bodem? Of is dit een hele slechte selectie geweest? 

22 bomen moeten gekapt worden omdat er rottingen in de stamvoet zijn, 
voornamelijk dikrandtonderzwam. Bij verschillende bomen waren 
stamvoetschades te zien, waarschijnlijk door werk/maaischades. Dus duidelijke 
invalspoorten voor parasitaire schimmels. Het is bijzonder dat deze niet zijn 
opgemerkt tijdens de laatste BVC. 

Soms is de boom ernaast gekapt, i.p.v. de boom die door de inspecteur op rooien is 
gezet. Mogelijk is de verkeerde boom weggehaald? 

Vanuit de laatste BVC gegevens waren lang niet alle gebreken geregistreerd die de 
inspecteur tegenkwam. 

Bij de meeste populieren is de kroonvervorming (vanuit takbreukrichtlijn) beperkt. 
Dat is vooral te zien aan het afhangende dunnere hout. Tijdens de snoei moet dit 
gewoon worden weggenomen, of ingenomen. Vooral aan de wegzijde van de 
bomen zitten veel futloze takken die zomaar kunnen uitbreken. 

Advies te nemen maatregelen
Het advies is om de 22 bomen z.s.m. te kappen en de hele laan te laten snoeien van voor 
tot achter en daar vooraf met de aannemer een startoverleg te doen over hoe ze het 
moeten doen. Aangezien in het verleden niet gelet is op de risicovolle takken die kunnen 
uitbreken, moet hier vooraf goed over gecommuniceerd worden. 
Geadviseerd wordt om deze locatie mee te nemen in het omvormingsplan, want ondanks 
snoei en kap is niet te verwachten dat de problemen blijvend zijn opgelost. 


